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Notulen van de vergadering 
op maandag 14 januari 1957 in de trèveszaal, aan-
'S morgens om elf uur en 's middags voortgezet 

Aanwezig: De minister-president Drees en de ministers 
Algera, Hofstra, Klompé, Luns, Mansholt, 
Samkalden, Staf, Struycken, Suurhoff (alleen 
bij de morgenvergadering) en Witte (Afwezig 
zijn de ministers Cals en Zijlstra) 

Secretaris: J.Middelburg 

2.i Ingekomen stukken én mededelingeh 

a. Geheimhouding (Zie notulen m.r.7 januari 1957, punt la) 

De minis ter-presi dent komt nogmaals op berichten 
in de kranten over wat in de ministerraad is besproken. Spre
ker acht in het bijzonder bedenkelijk mededelingen over be
oordeling van met name genoemde personen. 

Minister Samkalden wijst op twee punten met betrek
king tot de geheimhouding: 1 •• de mogelijkheid van mededelin
gen over de voorbereiding van benoemingen voordat deze in de 
ministerraad komen en 2°. de moeilijkheid, dat een journalist 
weet als een bepaald punt in de ministerraad aan de orde komt. 
Spreker heeft een gesprek met twee journalisten van het Parool 
gehad. Deze zeiden, dat zij de mededelingen over de benoemings
zaken, die in de ministerraad zijn geweest, niet van ministers 
hadden en ook niet van de behandelende ambtenaren. 

De minis ter-president merkt op, dat de berichten 
hun .oorsprong moeten hebben gevonden in mededelingen van een 
minister, niet natuurlijk aan een journalist, maar wellicht 
aan een politiek geestverwant. 

2 b. Verzoek om bespreking van landbouworganisaties 

De minister-president deelt mede, dat de drie land
bouworganisaties een telegram hebben gezonden, waarin zij 
zich verontrust tonen over de ontwikkeling van het overleg rond 
het landbouwbeleid, in het bijzonder met betrekking tot de be
dragen,- die in de brief aan de Stichting van de Arbeid ten aan
zien van het landbouwbeleid worden genoemd. Zij verzoeken de 
ministerraad een delegatie in audiëntie te oïitvangen. Spreker 
merkt hieromtrent op, dat de ministerraad per se geen dele
gaties ontvangt; het kan zijn dat een of enkele ministers 
een delegatie van de landbouworganisaties willen ontvangen. 
Spreker meent, dat dit dan minister Mansholt zou moeten zijn. 
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Minister Algera herinnert aan de voorwaarde van vrije 
doorvaart door het kanaal ook voor Israël en informeert hoe het 
staat met de Egyptische voorwaarde, dat de doorvaart niet zou 
worden vrijgegeven, als niet Israël zowel Sinaï als de strook "bij 
Gaza heeft ontruimd. Minister Luns voegt hieraan toe, dat ook de 
moeilijke kwestie van de Golf van Akaba nog om oplossing vraagt. 

Minister Klompé heeft bericht uit Israël ontvangen, 
dat dat land niet de Gazastrook wil annexeren, maar deze niet 
weer in Egyptische handen wil hebben. Spreekster meent, dat 
Israël ook gelijk heeft als het de eilandjes in de Golf van 
Akaba vasthoudt, zolang geen oplossing voor de vrije toegang 
is gevonden. 

Besloten wordt een beslissing over de kwestie van het 
voorschot nog een week aan te houden. 

3 d. Euratom en de gemeenschappelijke markt (Zie notulen m.r. 
7 januari 1957, punt 2 d) 

Minister Luns deelt mede, dat vorige week de laatste 
ambtelijke vergadering onder leiding van Spaak zou plaats 
vinden. Na langdurige overweging heeft spreker aan onze dele
gatie gesteld, dat zij niet een algemene reserve moest maken, 
maar wel bij de verschillende punten, waartegen onzerzijds be
zwaar bestaat. Toen Eschauzier dit bij de behandeling van Euratom 
deed, zei Spaak plotseling, dat de Franse verlangens toch zo 
niet aanvaardbaar waren, aangezien dit zou neerkomen op een 
volledige uitholling van het monopolie. Het gevolgis, dat deze 
zaak volgende week opnieuw in dat gezelschap in bespreking komt. 

Spreker heeft nog eens nagedacht over het Frans-Bel
gische plan inzake de overzeese gebieden. Hij meent, dat er 
een mogelijkheid is hieraan mee te doen zonder al te grote fi
nanciële nadelen, indien hierbij ook betrokken wordt wat Neder
land in Suriname, de Antillen en Nieuw-Guinea investeert. Ener
zijds zal dan ook Nieuw-Guinea op dezelfde wijze profiteren 
van de Europese belangstelling, anderzijds zal men op die wijze 
reeds een eind komen in de richting van ons aandeel (geraamd 
op $ 80 min of f.300 min). 

De minister-president is van mening, dat, indien 
Nederland dit Frans-Belgische plan zou aanvaarden, het vanzelf
sprekend is, dat ook Suriname, de Antillen en Nieuw-Guinea 
hierbij betrokken worden. Een heel andere kwestie is de poli
tieke complicatie, dat men via dit fonds betrokken wordt bij 
de ±ranse en Belgische koloniën in Afrika. Hiertegen heeft bv 
In 't Veld in de Eerste Kamer namens de fractie van de PvdA be
zwaar gemaakt. Het tekort in Nieuw-Guinea bedraagt bovendien 
thans f.60 min. Als men voorts optelt wat het readaptatiefonds, 
het investeringsfonds en Euratom volgens de jongste plannen 
zouden kosten, vraagt spreker zich af of Nederland dit thans 
kan betalen. 

De raad besluit de discussie over dit onderwerp in 
de buitengewone vergadering van vrijdag 18 januari a.s. voort 
te zetten. 

Minister Luns antwoordt op een vraag van minister 
Hofstra, dat het volgens de laatste berichten de bedoeling is, 
dat in de vergadering van 26/27 januari alleen de ministers 
van buitenlandse zaken bijeen zullen komen. 
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